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(Dokončení ze str. 17)
Byla to kritika systému, který lidem nabídl de 

facto bydlení za cenu loajality k němu. Ale obecně 
tento výrok hromadnou výstavbu bytů stigmatizo-
val, stejně tak i jejich obyvatele. 

Myslím, že zejména covid poukázal na nedosta-
tek zeleně a městských parků. Nehledě na pande-
mii bude téma zeleně „horké“ i pro nastupující roky 
globálního oteplení. 

Pokud bychom pak srovnávali teplotu uvnitř 
měst a klima na sídlištích, tak sídliště díky podílu 
zeleně vychází teplotně lépe v porovnání s kamen-
ným městem. 

Já na sídliště nahlížím jako na místa s budoucím 
potenciálem. Stávající bytové jednotky se dají růz-
ně propojovat, což může být varianta pro současné 
bydlení.   

Jaké trendy v oblasti bydlení pozorujete do 
budoucna? 

Současné nedostupné bydlení pro nastupují-
cí generace nabízí alternativní prostory k různým 
formám sdílení jako mnohdy jediné východisko 
z těžké situace. 

Tyto trendy lze paralelně vidět v Německu, 
Rakousku i mnoha dalších evropských státech. 
Co vnímám, jako zásadní pro budoucí bydlení je 
zejména zájem nastupující generace o veřejné pro-
středí a městský prostor obecně, celkově tak rostou 
požadavky na kvalitu veřejného prostředí, kde lidé 
bydlí. 

A to v důsledku zvyšuje  hodnotu samotného 
bydlení i jeho kvalitu. Lepší veřejný prostor zname-
ná více pobytové pohody i podporující mezilidské 
vztahy.      

Na co se zaměřujete? Jaký styl je vám nej-
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Výrok „králíkárny“ hromadnou...

bližší? 
Architektura je široká a já osobně nemám žádné 

vyhraněné stylové určení. Osobně mám rád mezi-
oborový dialog, pokud bychom to mohli označit 
za styl. 

Pojem architektura nejde asi nějak jednoduše 
popsat – je rozsáhlý a zahrnuje řadu odvětví. 

Jak by vypadalo vaše ideální bydlení? 

Osobně mám rád experiment vycházející ze stá-
vajícího místa a stavu. 

Znovu využívání původních objektů vnímám 
jako samozřejmost a zároveň tato místa v sobě 
nesou ducha doby. 

Tyto aspekty vnímám jako potenciál a formu pro 
udržitelnou budoucnost. Ideální bydlení vnímám 
hlavně jako dostupné.  


